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PROTOKÓŁ NR  XIX / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 28. kwietnia 2016 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.00.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

 

Konrad Knop 

Paweł Skóra 

 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Burmistrzem Miasta Poręba Ryszardem Spyrą, Przewodniczącym Rady 

Gminy we Włodowicach Alojzym Leśniakiem i Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w 

Zawierciu Grzegorzem Kwietniem,  przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży  

z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu Markiem 

Fiutakiem i I Zastępcą Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu Dariuszem 

Atłasikiem, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawiciele partii, 

stronnictw i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w 

Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną do 

protokołu listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XIX sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    
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Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku 

obrad.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Zawierciańskiego Jarosław Kleszczewski złożył wniosek  

o zdjęcie z porządku obrad pkt 22 w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr III / 12 / 14 z dnia 30 grudnia 2014 roku  w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej”.  Powyższy projekt uchwały został wprowadzony pod obrady Rady Powiatu na 

wniosek Komisji Rewizyjnej.  Ze względu na konieczność przeprowadzenia rozmów  

w przedmiotowej sprawie z ugrupowaniami funkcjonującymi w Radzie, zostanie  on 

wprowadzony pod obrady Rady Powiatu na kolejnej sesji.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty przy 19 głosach 

„za” i 3 głosach „przeciw”.    

 

W związku z wprowadzoną zmianą kolejność pozostałych punktów porządku obrad zmienia 

się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XVIII / 16 z dnia 31 marca 2016 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2015 roku”.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kierunku kształcenia w zawodzie 

technik ekonomista z Technikum w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Żarnowcu do Technikum w Zespole Szkół im. Oskara Langego  

w Zawierciu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego dla 

Dorosłych z Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazania do 

prowadzenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Żarnowcu.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w drodze 

darowizny na rzecz Skarbu Państwa  prawa własności nieruchomości  stanowiących 

własność powiatu zawierciańskiego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII / 186 / 16  z dnia 31 

marca 2016 w sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-

2020 Działanie 12.2 Infrastruktura kształcenia zawodowego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do 

realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół 

im. gen. J. Bema w Zawierciu”   w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 Dostosowanie oferty 
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kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie zawodowe 

uczniów. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do 

realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół 

im. X. Dunikowskiego w Zawierciu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 Dostosowanie oferty 

kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie zawodowe 

uczniów. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia powiatu zawierciańskiego do 

realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół i 

Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu”   w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 Dostosowanie 

oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie 

zawodowe uczniów. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do 

realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół 

im. O. Langego w Zawierciu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 Dostosowanie oferty 

kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie zawodowe 

uczniów. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do 

realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół 

w Szczekocinach, Zespole Szkół w Porębie oraz Powiatowym Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Zawierciu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 Dostosowanie oferty 

kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie zawodowe 

uczniów. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia działań mających na celu utworzenie 

niezależnego  Śląskiego Instytutu Onkologii 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2016 – 2025.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

25. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

27. Wolne wnioski. 

28. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XVIII / 16 z dnia 31 marca 

2016 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli  

przy 22 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach:  31 marca, 4 kwietnia,  

12 kwietnia i 26 kwietnia br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

  

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2016 rok,  zmian w planie finansowym oraz zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 w zakresie zgodnym ze 

swoimi kompetencjami;  

– upoważnienia Członków Zarządu Powiatu do dokonywania czynności prawnych 

polegających na zaciąganiu kredytów i pożyczek oraz udzielaniu pożyczek, poręczeń | 

i gwarancji (podjęcie uchwały w powyższej sprawie związane było ze zmianą składu 

osobowego Zarządu Powiatu); 

 przyznania dotacji dla Stowarzyszenia Amazonek i Osób z Problemami 

Onkologicznymi na wsparcie realizacji zadania publicznego pn. „Wzrost jakości życia 

dla osób chorych na raka”; 

 ogłoszenia I ustnego przetargu nieograniczonego na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej składającej się z dwóch działek,  położonej w Udorzu, gmina 

Żarnowiec; 

 wyznaczenia jednostek do przygotowania wniosków i realizacji projektów w ramach 

„Programu wyrównywania różnic między regionami III” (do przygotowania 

wniosków aplikacyjnych  dotyczących poszczególnych obszarów programu, 

zobowiązano Powiatowe  Centrum  Pomocy Rodzinie i Powiatowy Urząd  Pracy);  

 udzielenia Gminie Zabrze pełnomocnictwa do przygotowania i przeprowadzenia 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w celu uzyskania 

najkorzystniejszej oferty na dostawę energii elektrycznej (powyższa decyzja związana 

jest z udziałem powiatu w grupie zakupowej energii elektrycznej stworzonej przez 

kilkanaście jednostek samorządu terytorialnego z  terenu województwa śląskiego); 

 ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Dyrektora Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu; 

 przeprowadzenia z organizacjami pozarządowymi konsultacji projektów uchwał Rady 

Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu;  

Konsultacje zostały przeprowadzone w formie otwartego spotkania   

z przedstawicielami organizacji pozarządowych.   

 wyrażenia zgody na zdjęcie ze stanu księgowego wartości maszyn i urządzeń 

stanowiących mienie powiatu zawierciańskiego (ruchomości po byłych warsztatach 

szkolnych w Szczekocinach); 

 odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umowy dzierżawy części 

nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu, umowy 
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najmu części hali sportowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących   

I LO im. S. Żeromskiego w Zawierciu oraz umowy użyczenia lokalu użytkowego  

w budynku Zespołu Szkół im. J. Bema  w Zawierciu. 

  

 zapoznał się z: 

 z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach  o przedłożonym  

sprawozdaniu  z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego (wydana w tym zakresie przez organ nadzoru opinia jest 

pozytywna); 

 sprawozdaniami z działalności Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej                                

w Zawierciu w 2015 roku; 

 z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za 2015 rok; 

 z protokołem Komisji Rewizyjnej  z przeprowadzonej kontroli funkcjonowania 

Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego                    

w Zawierciu.  

 

 omówił i przyjął: 

 omówił wyniki finansowe z działalności Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za I kwartał br. oraz zapoznał się  

z informacją na temat bieżących spraw szpitala, którą przedstawiła uczestnicząca  

w posiedzeniu dyrekcja placówki. 

W miesiącu marcu br. powiat – jako poręczyciel – zapłacił zobowiązania Szpitala  

z tytułu rat kredytu w kwocie 74.736,28 zł. 

 informacje: o dokonanych zmianach w planie finansowym rachunku dochodów 

własnych Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej  

w Zawierciu; 

 informację z przeprowadzonych windykacji  należności Skarbu Państwa wg stanu na 

dzień 31 grudnia 2015 roku.; 

 omówił Wystąpienia Pokontrolne Komisji Rewizyjnej  z  kontroli w zakresie 

funkcjonowania Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Gospodarki 

Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Zawierciu oraz Zespołu Obsługi 

Ekonomiczno – Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo-Wychowawczych  

w Zawierciu. 

 

 zatwierdził wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży dotyczący dwóch działek 

położonych w Udorzu, gmina Żarnowiec. 

 

 pozytywnie rozpatrzył wniosek II Liceum Ogólnokształcącego im. H. Malczewskiej  

w Zawierciu o wyrażenie zgody na przystąpienie szkoły do projektu pn. „Kultura Europy - 

Literatura i sztuka w Europie” w ramach programu Erasmus+. 

 

 przyjął i zaopiniował materiały oraz projekty uchwał, będące przedmiotem obrad obecnej 

sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że: 

 

 brał udział w debacie zawierciańskich przedsiębiorców z parlamentarzystami, która 

odbyła się w Urzędzie Miejskim w Zawierciu. Tematami rozmów i dyskusji były sprawy 

gospodarcze miasta Zawiercia i powiatu zawierciańskiego, a także sprawy samorządowe;  
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 uczestniczył w spotkaniu z władzami miasta Zawiercia i Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Zawiercie”, które poświęcone było omówieniu współpracy przy tworzeniu nowych 

parkingów; 

 brał udział w XI Zjeździe Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 

RP w Kroczycach, podczas którego podsumowano działalność w minionej kadencji, 

dokonano wyboru władz Zarządu oraz przedstawiono plan działań na nową kadencję. 

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:    

 

– w dniu 12 kwietnia br. w Starostwie Powiatowym w Zawierciu odbyły się eliminacje 

powiatowe Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega 

Pożarom”. W turnieju udział wzięli reprezentanci szkół podstawowych, gimnazjów i szkół 

ponadgimnazjalnych, którzy zostali wyłonieni w eliminacjach gminnych; 

– w dniach 13 – 15 kwietnia br. na Zamku Ogrodzieniec w Podzamczu odbyła się V edycja 

Ogólnopolskiego Turnieju Klas o Profilu Mundurowym, w którym uczestniczyło  

100 uczestników z 56 klas mundurowych z całego kraju; 

– w dniach 22 – 23 kwietnia br. w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Żarnowcu odbyły się eliminacje okręgowe  XL Olimpiady Wiedzy  

i Umiejętności Rolniczych, w których udział wzięło 155 uczniów szkół 

ponadgimnazjalnych z 7 województw. Uczniowie szkoły zdobyli I miejsce w kategorii 

indywidualnej w bloku mechanizacji rolnictwa; 

– w dniu 21 kwietnia br. została przekazana Szpitalowi Powiatowemu w Zawierciu karetka 

sanitarno – transportowa, zakupiona ze środków otrzymanych jako pomoc publiczna  

z gmin: Zawiercie, Włodowice i Łazy oraz środków, przekazanych przez CMC Poland  

Sp. z o.o.; 

– w dniu 27 kwietnia br. Starostwo Powiatowe w Zawierciu zorganizowało konferencję  

pn. „Zmiany przepisów prawnych związanych z rolnictwem oraz rola innowacji  na 

obszarach wiejskich”. Konferencja miała charakter informacyjny i skierowana  była do 

sołtysów – przedstawicieli  lokalnej społeczności  obszarów wiejskich  powiatu 

Zawierciańskiego. W konferencji uczestniczyło  ok. 140 osób; 

– w miesiącu kwietniu br. powiat otrzymał promesę z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 

na remont drogi powiatowej Dobra – Łany Małe. Prowadzone i podjęte w najbliższym 

czasie inwestycje drogowe dotyczą łącznie 11 km dróg powiatowych. Zadania 

realizowane są przy współudziale pozyskanych środków zewnętrznych, w tym również   

udziału samorządów.   

  

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W jednych z punktów przedstawił Pan Starosta informacje, że Zarząd zapoznał się  

z wynikami finansowymi Szpitala  i ZLA oraz z problemami. W związku  z czym, jak się 

zapoznał i dyskutował, chciałbym poznać, jaka była treść dyskusji i co w związku z tymi 

informacjami,  które Zarząd pozyskał, podsumowując I kwartał pracy szpitala i ZLA”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Będzie odpowiedź w dalszej części. W tym roku przez dyrektora szpitala podjęto działania  

i będzie informacja w dalszej części dzisiejszego posiedzenia”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Pan Starosta poinformował, że przewidywana jest ta odpowiedź na dzisiejszej sesji i będzie 

w wolnych wnioskach bardziej obszerna informacja na ten temat”. 

 

 

Ad.5.) 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie często staram się zabierać głos w punkcie interpelacje, ale uważam, że sprawa, którą 

chcę poruszyć dzisiaj, jest na tyle ważna, że nie mogłam po prostu tutaj dzisiaj do Państwa nie 

przemówić.  

Składam interpelację, gdyż jestem zbulwersowana zachowaniem pracowników Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu, którzy dopuścili się w dniu 26 kwietnia 2016 roku czynności, do 

których w mojej ocenie nie byli upoważnieni. Z informacji, jakie otrzymałam wynika, że  

w dniu 26 kwietnia 2016 roku ok. godz. 12.00 przedstawiciele Starostwa Powiatowego  

w Zawierciu podjęli w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu czynności 

kontrolne. Osobą kierującą czynnościami była Pani Maria Milejska – Członem Zarządu. 

Dwie osoby, bez okazania się żadnym dokumentem uprawniającym do podejmowania 

czynności sprawdzających, bez wpisania się do książki kontroli, podjęły czynności 

sprawozdające wobec Dyrektora Poradni oraz pracowników Poradni. Dyrektor nie został 

powiadomiony o zamiarze podjęcia czynności sprawdzających. Sprawdzająca zażądała 

dostępu do dokumentacji zawierającej dane osobowe pracowników praz dzieci – 

podopiecznych Poradni. Zażądane także skserowania dokumentów zawierających ww. dane 

osobowe. Osoba sprawdzająca wykonała telefon do matki dziecka – klienta Poradni –  

o charakterze kontrolnym, wykorzystując dane osobowe dziecka i rodzica oraz dane 

kontaktowe rodzica. Pani Maria Milejska zażądała od dyrektora placówki oddania swojego 

prywatnego telefonu komórkowego. Dyrektor w wyniku takiego postępowania był pod presją. 

Podjęte działania wobec dyrektora i pracowników miały charakter zastraszenia i 

spowodowały strs i lęk i obecnych do tego stopnia, że Dyrektor Poradni nie tylko bez słowa 

wydała żądane dokumenty, ale oddala także Marii Milejskiej swój prywatny telefon 

komórkowy. Kolejno wzywano pracowników i przesłuchiwano. W toku prowadzonych 

działań zastraszony pracownik rozpłakał się w obecności pozostałych i prowadzącej 

czynności. Podważano zasadność udziału pracowników Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Zawierciu w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 26 kwietnia 2016 roku  

w godz. 10.00 – 11.30, mimo, że organizacja pracy placówki pozwoliła na udział 

pracowników, którzy zgłosili taką chęć udziału w posiedzeniu. Pracownicy Poradni zgłosili, 

że podczas pobytu osób, które realizowały ww. działania w Poradni, na parkingu przed 

budynkiem Poradni przebywał członek Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Rok. Pan 

Zbigniew Rok jeszcze w czasie trwania Komisji Rewizyjnej wykonał telefon do Poradni, 

zadając pytania dotyczące spraw pracowniczych. Pan Zbigniew Rok nie mógł dotrwać  do 

końca trwania posiedzenia Komisji Rewizyjnej, bo tak się spieszył, aby pojechać razem  

z Panią Marią Milejską na kontrolą do Poradni. I teraz moje pytania są następujące: 

 czy Starosta wydał upoważnienie do przeprowadzenia tej kontroli. Jaki był jej cel i zakres; 

 czy Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna podlega nadzorowi Pani Marii Milejskiej; 

 czy w czasie kontroli uczestniczyły osoby, które nie są przeciwnikami Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu; 
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 dlaczego kontrola miała miejsce 15 minut po zakończeni posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 

na której podjęto stanowisko, że skarga na Dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Zawierciu jest bezzasadna; 

 jaką rolę w kontroli odegrał radny Zbigniew Rok, który jeszcze w takcie trwania 

posiedzenia Komisji rewizyjnej dzwonił do Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej w 

Zawierciu z żądaniem wydania informacji dotyczących pracowników Poradni, co nie 

miało żadnego związku ze skargą, rozpatrywaną na posiedzeniu. Czy radny Zbigniew 

Rok tym samym nie przekroczył swoich kompetencji; 

 dlaczego i w jakim celu zarekwirowany został prywatny telefon komórkowy Dyrektora 

Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu; 

 czy z prywatnego telefonu komórkowego Dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Zawierciu zostały skopiowane lub wgrane jakieś dane; 

 czy były przeglądane dane znajdujące się w prywatnym telefonie komórkowym Dyrektora 

Poradni Psychologiczno –Pedagogicznej w Zawierciu. 

I moje ostatnie pytanie do Pana Starosty. Czy Pan wiedział o tej kontroli, czy była ona na 

Pana zlecenie i czy Pan wie, jakie metody są stosowane przez pracowników urzędu, którym 

Pan kieruje”. 

(zgodnie ze Statutem Powiatu interpelacja została złożona w formie pisemnej). 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

 „chciałem zapytać odnośnie termomodernizacji szpitala. Czy w projekcie 

termomodernizacji szpitala były uwzględnione wszystkie okna, bo z tego ,co mi wiadomo, 

nie zostały ujęte w projekcie okna na Oddziale Paliatywnym i Położniczym. Jeżeli tak, to 

dlaczego; 

 chciałem zapytać o audyt energetyczny, czy jest już wykonany, a jeśli nie jest wykonany, 

to dlaczego i jakie to może pociągnąć za sobą konsekwencje. Z tego, co jest mi wiadomo, 

kończy się też umowa ryczałtowa dla inspektora nadzoru Pana Krzysztofa Popczyka. 

Ona kończy się z dniem jutrzejszym. Co się stanie, jeśli takiej ryczałtowej umowy nie 

podpisze i jakie są z tego konsekwencje; 

 do Pana Cezarego Barczyka mam pytanie. Pan wydusił w ubiegłym roku (dokładnie  

24 kwietnia 2015) że okna  z demontażu należy zagospodarować, sprzedać w drodze 

przetargu lub w inny sposób zabezpieczyć  w zależności od stanu technicznego okien, 

który będzie można ocenić w czasie demontażu. Ja chciałem zapytać, czy takie przetargi 

na takie zdementowane okna się odbyły. Jeżeli tak, to kiedy, a jeżeli nie, to kiedy się 

odbędą (chyba, że wszystkie okna zostały zniszczone);  

 druga rzecz dotyczy również pytania do Pana Cezarego Barczyka, a konkretnie 

programu infrastruktury informacji przestrzennej. czyli znany temat na ostatniej sesji. 

Wydusił Pan z siebie, kto podpisał zmienioną,  uzupełnioną  informację pokontrolną nie 

wnosząc  zastrzeżeń. Tymczasem powiat poniósł koszt i stratę 444.000 zł. Z tego, co Pan 

powiedział, był to były Pan Starosta Rafał Krupa. Ja mam takie pytanie. Jaki jest  

w końcu finał tej sprawy, ile powiat poniósł strat, kto zawinił, bo Pan w ubiegłym roku 

powiedział, że podjęte zostaną kroki zmierzające do tego, aby osoba czy firma 

odpowiedzialna za uchybienia,  skutkujące koniecznością zwrotu środków, poniosła z 

tego tytułu konsekwencje. Chciałbym wiedzieć, czy ktoś poniósł  z tego tytułu jakieś 

konsekwencje i jeżeli tak, to kto z uzasadnieniem; 

 kolejne pytanie dotyczy Zarządu. Tak, rzeczywiście miała miejsce taka sytuacja, o której 

opowiada Pani radna Beata Chawuła. Na Komisji Rewizyjnej bodajże 7 czy ileś tam 

pracownic stwierdziło, że one pracują od godziny 14.00 i ja zwróciłem się z wnioskiem… 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że w porządku 
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obrad jest punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje radnych, więc skoro Zbigniew 

Rok, to winien przejść do ich zadawania). Pytanie brzmi tak.  Poprosiłem o interwencję 

Pana Starosty i chciałem zapytać, czy te pracownice rzeczywiście wtedy miały mieć pracę 

od godz. 14.00 albo czy w trakcie godzin pracy były na terenie Starostwa i uczestniczyły 

w Komisji Rewizyjnej. Jeżeli tak, to czy były wpisane w książkę itd. Drugie pytanie mam 

do pani radnej Beaty Chawuły. Dlaczego przed Komisją Rewizyjną część członków 

Komisji zaprosiła do pokoju Pana Przewodniczącego Rady, próbując tam ustalić 

wcześniej, przed obradami, werdykt głosowania. Ja wszedłem na to spotkanie, widziałem 

ale wyszedłem. Panie zostały”.    

 

 

Ad.6.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 189 / 16 w sprawie   

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2015 roku”, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Rozwoju i Promocji 

Powiatu, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

23 głosach „za”.   

  
 

Ad.7.)  

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja rozumiem, że wymogi Ministra Rolnictwa, przygotowującego się do przejęcia szkoły  

w Żarnowcu, nie przewidują prowadzenia innych kierunków niż rolnicze, ale zastanawiam się 

tylko nad zasadnością przeniesienia tego kierunku akurat do Zespołu Szkół im. Oskara 

Langego w Zawierciu. Czy nie bardziej zasadne i mniej  kosztowne byłoby przeniesienie  

i utworzenie takiego oddziału w bliższej szkole,  na przykład w szkole w Pilicy czy w szkole  

w Szczekocinach, bo tutaj wiąże się docelowo z migracją pracowników czy z dojeżdżaniem 

pracowników do lokalizacji w Żarnowcu. To są określone koszty. Ja wiem, że mamy bardzo 

dobrych fachowców w Zespole Szkół Ekonomicznych, natomiast trzeba by się zastanowić, 

czy nie byłoby bardziej zasadne przeniesienie do bliżej lokalizacji. Wyobraźmy sobie taką 

sytuację, że uczeń chce złożyć dokumenty i załatwić sprawy urzędowe w związku z taką klasą 

i będzie musiał specjalnie jechać do Zawiercia, a mógłby to sobie załatwić jeżeli  już  nie  

w Żarnowcu, bo takiej możliwości nie będzie, to na przykład w Pilicy lub w Szczekocinach, 

bo te lokalizacje są bliższe. Chciałbym, aby Zarząd się jeszcze raz zastanowił czy 

rzeczywiście podjął dobrą decyzję”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę o odpowiedź w tej sprawie Pana Naczelnika  Wydziału Edukacji, ponieważ na dzień 

dzisiejszy z mojej wiedzy wynika, że problem dotyczy tylko 3 osób”.   

 

p.o. Naczelnik Wydziału Edukacji Jerzy Muc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W tej chwili w zawodzie technik ekonomista w Zespole Szkół w Żarnowcu ogółem  

w I klasie było 13 uczniów. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest taka, że ewentualnie dwóch 

uczniów tylko pozostanie na kierunku technik ekonomista. Pozostali przechodzą na kierunek 
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technik agrobiznesu, bo to jest klasa łączona z dwóch kierunków kształcenia. Oczywiście 

myśmy rozważali to, o czym Pan Rafał Krupa mówił, to znaczy szkołę w Pilicy lub  

w  Szczekocinach. tylko tam już technikum jest, bo nikt go nie zlikwidował, natomiast nie ma 

już naboru do technikum w tych szkołach. W związku z tym zdecydowaliśmy się, że 

najbliższą i kompetentną w tym kierunku akurat będzie Zespól Szkól im. O. Langego. I tylko 

taki był powód, bo gdyby było technikum w tych szkołach bliższych ,to byłaby uproszczona 

sprawa. Także prawdopodobnie może się zdarzy tak, że te dwie osoby również zrezygnują  

z technika ekonomisty i przejdą do technika agrobiznesu”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 190 / 16  

w sprawie przeniesienia kierunku kształcenia w zawodzie technik ekonomista z Technikum  

w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu do Technikum  

w Zespole Szkół im. O. Langego w Zawierciu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Edukacji, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   

 

 

Ad.8.)   

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zaczęliśmy procedować wszystkie uchwały związane z migracją klas w związku  

z utworzeniem szkoły resortowej w Żarnowcu. Chcielibyśmy, aby tak było, chociaż 

informacje Pana Starosty na jakim etapie jesteśmy, czy jest jakieś zapewnienie, czy jest jakaś 

promesa na otwarcie tego są oszczędne. Być może członkowie Komisji Edukacji mają taką 

wiedzę, ale ja nie jestem członkiem Komisji Edukacji i nie wiem, czy mamy jakąś promesę 

informacyjną  w tym zakresie, czy jest zapewnienie otwarcia od września, czy to jest 

zapewnienie otwarcia od stycznia, na jakim jest to etapie, bo nie ukrywam że wiele pomysłów 

Zarządu nie zostało zrealizowanych konsekwentnie do końca. Obawiam się, że jeżeli 

rozgrzebiemy to na tym etapie, to może okazać się, że ani nie będzie szkoły ministerialnej ani 

nie będzie klas w tej lokalizacji. Skoro za chwilę mamy uchwałę związaną z wyłączeniem  

z trwałego zarządu i przeniesieniem na Skarb Państwa nieruchomości, to  chcielibyśmy 

wiedzieć, na jakim etapie jesteśmy, czy to jest już prawie pewne, czy w 100% pewne, czy na 

razie to są tylko pierwsze rozmowy. Proszę o szczegółową taką informacje w tym zakresie”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja też poproszę Pana Naczelnika o wypowiedź w tej sprawie, bo on prowadzi bezpośrednie 

rozmowy już teraz z Ministerstwem , jak również wystąpieniem  Ministra Rolnictwa w tej 

sprawie”. 

 

p.o. Naczelnik Wydziału Edukacji Jerzy Muc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jeżeli chodzi o zaawansowanie, to są  to już decyzje praktycznie ostateczne. z tym, że 

przekazanie tego Zespołu Szkół następuje z dniem 1 stycznia 2017 roku z tego powodu, że 

Ministerstwo nie ma zagwarantowanych w budżecie środków na prowadzenie tych szkół. 

Natomiast jeżeli chodzi o przeniesienie kierunku i wyłącznie z Zespołu Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych, to wchodzi z dniem 1 września. Liceum dla Dorosłych 

jest wyłączone z Zespołu i ono będzie kończyło swoją pracę do czasu wygaszenia czyli nie 

ma już naboru w tym roku do tego liceum, a ostatni semestr, który tam jest, kończy naukę  
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i liceum jest wygaszone. Następuje to także  z dniem 1 września tego roku. Z rozmów z 

osobą, która zajmuje się w Ministerstwie tymi sprawami wynika, że  są na to zdecydowani, 

jednak – niestety – musimy do tej szkoły również robić nabór i przez 4 miesiące czyli do 

końca grudnia ta szkoła nadal jest nasza, czyli organem prowadzącym jest powiat. Nabór do 

tej szkoły robimy już według tych zasad, które przekazało Ministerstwo  w wystąpieniu, to 

znaczy maksymalna liczebność w tych oddziałach, które prowadzi Minister ,to jest  

24 uczniów i podział na kierunki kształcenia praktycznie w każdej klasie”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie mamy żadnego porozumienia czy promesy bo na gębę można różne rzeczy załatwić”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jest pismo Pana Ministra o chęci przejęcia tej szkoły. Po przedstawieniu dokumentów   

i rozmowach konieczne są ostateczne uchwały, które są przedmiotem dnia dzisiejszego. Nie 

ukrywam, że w poprzednich były pewne błędy formalne dotyczące nazwy szkół, ponieważ 

mieliśmy tam wskazany Zespół szkół i były wymienione pewne kierunki, których już tam nie 

ma, więc trzeba uaktualnić te dane,  jak również wszystko to  co związane jest z imieniem   

Jana Pawła II, ponieważ na pieczątce jest Zespół Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego, a szkoły nie miały przyporządkowanego imienia Jana Pawła II, co należy 

uzupełnić. Te dokumenty są wiążące dla Ministerstwa jako ostateczne.  Informuję o sprawie, 

ponieważ w pierwszym tygodniu maja wybieram się z tymi dokumentami do Ministerstwa”. 

 

p.o. Naczelnik Wydziału Edukacji Jerzy Muc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi takie pismo rzeczywiście przysłało i z tych rozmów, 

jakie ja przeprowadzałem z osobami odpowiedzialnymi za to przejęcie szkoły wynika, że 

dokumentem najważniejszym dla nich jest właśnie wyrażenie zgody Rady na przekazanie do 

prowadzenia szkoły i nawet była taka propozycja, żeby zrobić to szybciej nie na tej sesji, ale 

wcześniej, dlatego że im zależy po prostu na czasie. W momencie podjęcia tych uchwał 

 z pewnością będziemy mogli Panu radnemu przekazać już pełną informacje na tak”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX  / 191 / 16  

w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych z Zespołu Szkół Rolnicze 

Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Edukacji, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   

 

 

Ad.9.)   

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dla mnie sprawa przekazania Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego  

w Żarnowcu jest bardzo istotna . Zresztą od samego początku, kiedy ona powstawała, 

śledziłem jej losy, a przede wszystkim wzloty (tak można powiedzieć), bo upadek to chyba 

będzie teraz, jeżeli tak będą przyjęte uchwały. Co do przekazania szkoły Ministerstwu 

Rolnictwa nie ma żadnej wątpliwości. Oczywiście to jak najbardziej słuszna i zasadna sprawa 

i z punktu widzenia ekonomicznego powiatu, jak również z punktu widzenia kształcenia 
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dydaktycznego, prowadzonego w systemie oświaty Ministerstwa Rolnictwa. Co do tego nie 

ma żadnych wątpliwości, ale ja w tej swojej wypowiedzi odniosę się do projektu tej uchwały  

i do projektu następnej uchwały co do przekazania majątku szkoły do Ministerstwa”. 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zwrócił uwagę, że sprawa 

przekazania majątku szkoły będzie omawiana w następnym punkcie porządku obrad).  

„Dobrze, w takim układzie jeśli chodzi o przekazanie szkoły Ministerstwu Rolnictwa nie ma 

najmniejszych wątpliwości co do zasadności, ponieważ uważam i zawsze uważałem, że ta 

szkoła będzie prowadzona przez Ministerstwo lepiej. Poza tym nie będzie pewnych 

rozgrywek na terenie szkoły, na terenie grona pedagogicznego itd. jakie miały miejsce i znam 

do tej pory. W każdym razie zasada jak najbardziej słuszna co do podjęcia takiej uchwały  

o przekazaniu do Ministerstwa Rolnictwa” 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 192 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na przekazania do prowadzenia szkół wchodzących w skład 

Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Edukacji,  w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty 

przy jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.10.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawiła autopoprawkę Zarządu 

Powiatu do omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu uchwały, polegającą na 

nadaniu § 1 ust. 2 następującego brzmienia:  

„Nieruchomości zabudowane wymienione w § 1 ust.1 pkt 1) wraz z ruchomościami Zespołu 

Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu oraz nieruchomości 

niezabudowane, wymienione w § 1 ust. 1 pkt 2) będą wykorzystywane na cele oświaty 

rolniczej i prowadzenie zadań szkoły jako warunek darowizny”. 

Autopoprawka jest wynikiem uwzględnienia przez Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu                                 

26 kwietnia 2016 roku wniosku, który został zgłoszony przez Komisję Budżetu                               

i Infrastruktury Technicznej.     

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W zasadzie to pytanie to kolega Przewodniczący Komisji Rolnictwa może powinien zadać,   

bo my na poprzedniej sesji już mieliśmy tego typu dylemat dlaczego nasza Komisja nie 

proceduje w tym temacie. Pod względem merytorycznym to uważam, Panie Przewodniczący, 

że nasza Komisja  powinna się tym zająć. Stąd to moje pytanie, dlaczego nie”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, to dotyczy szkoły, a nie upraw rolnych, a więc Komisja Edukacji jest –  jak 

najbardziej – zasadna. Przekazujemy mienie oświatowe, a więc również Komisja Budżetu, 

która za to odpowiada. Myślę, że to trafione Komisje, natomiast radny członkowie Komisji 

Rolnictwa podczas sesji mogą się na ten temat w tej chwili wypowiedzieć. Po to jest ten punkt 

dyskusja w czasie obrad”. 
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Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Tak jak już wcześniej wspomniałem, zasada przekazania szkoły w Żarnowcu Ministerstwu 

jak najbardziej jest zasadna, natomiast forma i majątek, jaki ma być przekazany, zupełnie 

bezzasadny, ponieważ nie zostały uwzględnionych tutaj  w tej uchwale 26 ha najlepszych 

gruntów w gminie Żarnowiec, gdzie są wspaniałe uprawy (możecie Państwo zobaczyć, czy 

gdzieś w okolicy są w tej chwili tak wspaniałe uprawy  pszenżyta, jakie są na tamtych 

gruntach). To, co zostanie przekazane tamtej szkole, to grunty takie, gdzie jest VI klasa  

i więcej (piaskownica). Tam się mają nasze dzieci, dzieci z powiatu, uczyć  praktycznej nauki 

zawodu. Wy, Państwo radni, bierzecie odpowiedzialność za to, jak będzie wyglądało 

kształcenie  praktycznej nauki zawodu w tej szkole, bo to nieważne, kto to będzie prowadził. 

czy powiat, czy ministerstwo, czy ktokolwiek inny, cel najwyższy jest jeden –  dobro 

młodzieży. Jak pamiętam, jakiekolwiek by nie były Zarządy Powiatu od momentu istnienia 

tej struktury samorządowej, to nikt nie podniósł ręki na majątek szkoły. Wręcz każdy  

z Zarządów, każda z Rad dołożyła swoją cegiełkę  do tego majątku. Dzisiaj – o ironio –  

rządzi powiatem Polskie Stronnictwo Ludowe, które mieni się partią chłopską. Czy to nie jest 

hipokryzja zabierać majątek tej szkole? Co wy powiecie tym rolnikom, tam w terenie, że to 

radni, którzy w większości rządzą powiatem z Polskiego Stronnictwa Ludowego, mieniącego 

się partią chłopską, zabieracie grunty dzieciom rolników. Czy to tak wypada? Czy to tak ma 

być? Po co to komu?  Jaki był motyw zdjęcia trwałego zarządu z tych gruntów ? Co 

kierowało Zarządem?  Parę groszy?  Gdzież są chrześcijańskie idee patrona Jana Pawła II? 

Ziemia polską własnością jest, ziemia własnością narodu, a naród to ci uczniowie, nie jakiś 

tam prywatny biznesmen, który to kupi. Państwo radni zastanówcie się nad tym, bo to  na 

waszych barkach będzie spoczywać odpowiedzialność za przekazanie reszty majątku, który 

jest w tej uchwale. Jak najbardziej, musimy głosować, ale nigdy nie zgodzimy się  z tym, 

żeby ten cały majątek nie był jako całość przekazany dla szkoły. Jeszcze raz powtarzam, to 

nie jest dla Ministerstwa, to nie jest dla Skarbu Państwa, to jest dla uczniów, dzieci z naszego 

powiatu i okolicznych. To jest najważniejsze. Nie liczy się parę groszy, które będzie 

przypadkowo wyliczone, w tej chwili 80.000 zł za ha, które ma rzekomo zapłacić Agencja, 

gdyby wykupowała. Agencja będzie kierowała się takimi cenami, jakie są na naszym terenie. 

Na terenie naszego województwa średnio może doliczyć za klasę ziemi, ale nigdy nie zgodzi 

się na to, żeby ktoś dyktował warunki do przejęcia”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, bardzo bym prosił wrócić do punktu 10, bo Pan wykroczył zupełnie poza ten 

temat, o którym Pan mówił.  W punkcie 10 w ogóle o tym nie procedujemy, a więc to, o czym 

Pan mówi, to jest sprawa przeszła. (Paweł Sokół stwierdził, że to nie jest przeszła sprawa). 

Teraz popiera Pan uchwałę w punkcie 10 (Paweł Sokół oświadczył, że tylko w części),  

a innych rzeczy, o których Pan mówi, nie ma w tej uchwale”.  

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ta szkoła została ograbiona na dzień dzisiejszy z 26 ha i społeczeństwo nigdy nie zapomni 

tego, co zostało zrobione, nigdy. To jest sposób, nie wiem jak tu określić, ale nigdy się tak nie 

stało  przez istnienie powiatu, przez te kilkanaście lat istnienia powiatu. Nikt nie podniósł ręki 

– jeszcze raz powtórzę –  na majątek szkoły, wręcz go pomnażał. Tu  jednak stało się 

inaczej”. 
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Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 193 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa  

prawa własności nieruchomości  stanowiących własność powiatu zawierciańskiego, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 22 głosach „za” 

i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.11.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 194 / 16 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XVIII / 186 / 16  z dnia 31 marca 2016 w sprawie przystąpienia powiatu 

zawierciańskiego do realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 12.2 Infrastruktura kształcenia 

zawodowego, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.   

 

 

Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 195 / 16 w sprawie 

przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – 

poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu”  w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 

11.2 Dostosowanie oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – 

kształcenie zawodowe uczniów, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących 

się”.  

 

 

Ad.13.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 196 / 16 w sprawie 

przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – 

poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół im. X. Dunikowskiego w Zawierciu” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 

11.2 Dostosowanie oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – 

kształcenie zawodowe uczniów, po uzyskaniu pozytywnej Komisji Edukacji, został poddany 

pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących się”.  

 

 

Ad.14.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 197 / 16 w sprawie 

przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – 

poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu”   w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

Działanie 11.2 Dostosowanie oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku 

pracy – kształcenie zawodowe uczniów, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, 
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został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” i 5 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.15.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 198 / 16 w sprawie 

przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – 

poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół im. O. Langego w Zawierciu” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 

11.2 Dostosowanie oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – 

kształcenie zawodowe uczniów, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

 

Ad.16.)   

  

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 199 / 16 w sprawie 

przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu „Ku karierze zawodowej – 

poprawa jakości edukacji w Zespole Szkół w Szczekocinach, Zespole Szkół w Porębie oraz 

Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Działanie 11.2 

Dostosowanie oferty kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie 

zawodowe uczniów, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących się”. 

 

  

Ad.17.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 200 / 16 w sprawie 

poparcia działań mających na celu utworzenie niezależnego  Śląskiego Instytutu Onkologii, 

po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach. 

Początek przerwy – godz. 11.30. 

 

 

Ad.18.)   

 

Po wznowieniu obrad o godz. 12.05 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  

przystąpił ro realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia. 

 

Prezentację dotycząca likwidacji POZ omówiła Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

Anna Pilarczyk-Sprycha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Świadczenia z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej przy Szpitalu Powiatowym  

w Zawierciu planujemy przenieść do Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu (lub 

według wyboru pacjenta).  W tym celu podpisaliśmy porozumienie z Zakładem Lecznictwa 
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Ambulatoryjnego w Zawierciu.  ZLA wyraża gotowość przyjęcia deklaracji pacjentów 

Poradni podstawowej opieki zdrowotnej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu w zakresie 

opieki lekarskiej, pielęgniarskiej i  położnej środowiskowej. ZLA oświadcza, że dysponuje 

odpowiednim potencjałem kadrowym i organizacyjnym dla zabezpieczenia ciągłości 

świadczeń medycznych z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej. Pacjenci będą mogli 

złożyć deklaracje do następujących Poradni POZ Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego 

zlokalizowanych w Zawierciu: przy ul. Gałczyńskiego 1, przy ul. Niedziałkowskiego 15, przy 

ul. Powstańców Śląskich 8 i przy ul. Piłsudskiego 80 lub do pozostałych SPZOZ i NZOZ   

działających na terenie powiatu zawierciańskiego, których wykaz będzie dostępny na stronie 

internetowej szpitala. 

Na terenie szpitala działa bez żadnych zmian nocna i świąteczna opieka zdrowotna, która 

zabezpiecza cały powiat zawierciański w godzinach od 18:00 do 8:00 w dni powszechne oraz 

24  godziny dobę w dni wolne od pracy. W naszej placówce funkcjonuje również  Szpitalny 

Oddział Ratunkowy, gdzie przyjmowani są pacjenci w stanie nagłego zagrożenia 

zdrowotnego 24godziny na dobę. Wszystkim Pacjentom gwarantujemy kompleksową 

informację na temat przewidywanego terminu przeniesienia świadczeń  POZ do ZLA oraz 

wszelką pomoc przy formalnościach”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dla trzech slajdów nie wiem, czy opłacało się robić to całe zamieszanie. Pierwsza sprawa. 

Dlaczego chcemy zlikwidować Poradnię POZ w szpitalu. Jaki jest cel? Mamy tutaj 

przedstawione uzasadnienie. Z uzasadnienia wynika, że m.in. wynik finansowy na gabinecie 

POZ to jest strata w wysokości  3.578,33 zł za 2015 rok. Jaka strata jest odnotowana  

w szpitalu za I kwartał tego roku – 921.000 zł, przy czym będą określone korekty. Informacja 

w tym zakresie od Pana Przewodniczącego jest oczywiście do wglądu. Mam tam pewne 

pytania, ale nie będę ich zadawał, bo nie widzę niektórych części kosztowych w tym 

sprawozdaniu, pewnej księgowości. Są tam pewne możliwości, ale widzę, że tam nie ma 

podatków i opłat.   

Co to jest za skarga. Ja wiem, że 1200 deklaracji to jest niewiele, ale Pani Dyrektor doskonale 

zna się na marketingu, na promowaniu dobrych praktyk. Ja mam propozycję. Pierwszym 

zadaniem Pani Dyrektor  będzie zwiększenie ilości deklaracji do tych 2500, jeżeli tracimy 

tylko 3.500 zł rocznie. Trzeba się zastanowić, co my chcemy zrobić.  

Sprawa druga to porozumienie, które zostało Państwu przedstawione i świadomie wcześniej 

nie pokazywane nam. Ja się przygotowałem o tyle, że w trakcie, kiedy je otrzymałem, to 

szczegółowo przeczytałem. To jest takie porozumienie, że ZLA jest przygotowany do tego, że 

może przejąć pacjentów, nic więcej. Może przejąć to nie znaczy, że przejmuje ich, bo Pani 

dyrektor nie ma takiej opcji, żeby NFZ wyraził zgodę na cesję tego kontraktu. Nie 

opowiadajcie radnym głupot, bo to jest absolutna bzdura, że ZLA jest doskonale zarządzające 

i doskonale zorganizowane i oni mogą 2.000 czy nawet 5.000 takich deklaracji, bo mają 

lekarzy i personel. My też mamy lekarzy jako szpital, ale chyba nie potrafimy zarządzać. Ja 

się tak zastanawiam, jakie jest drugie dno . Czy Wam są potrzebne te ładne pomieszczenia,  

blisko kaplicy szpitalnej. Czuję się trochę niezręcznie, bo ja byłem inicjatorem założenia 

m.in. POZ i dlatego o niego będę walczyć. Moi znajomi ludzie, których namówiłem (na ile mi 

czas pozwolił) i sam mam deklarację złożoną właśnie do tej Poradni. Zabierzmy się, proszę 

państwa, za konkretną robotę. Przez ostatnie 12 miesięcy nic nie idzie  w tym szpitalu. Ja 

widzę, że próbujecie coś zorganizować. To, co powiedziałem wcześniej, jedyna rzecz, którą 

muszę dziś pogratulować Zarządowi to to, że kupił karetkę. Kupił nie na szpital, tylko na 

powiat.  Ja wiem chyba dlaczego, ale może w przyszłości się okaże, dlaczego nie jest 

przekazana szpitalowi. A cała reszta jest zniszczona.  



  

 

17 

 

Słyszę, że mieliśmy budować budynek na kardiologię i pomimo tego, że miałem wątpliwości 

do tego, uważam, że jest to bardzo dobry kierunek. Okazuje się, że wczoraj wycofany jest 

projekt z sesji Rady Miejskiej w Zawierciu (nie wiem z jakich przyczyn, podobno na Komisji 

Zdrowia nie pojawiła się ani przedstawiciel Zarządu ani dyrekcja i nie wiem, czy to jest 

prawda, proszę zdementować).  

Dlatego nie niszczmy poradni. Ja wiem, że będziemy mówić o opłacalności itd. Wiele osób, 

które są nawet radnymi, ma doskonałe doświadczenie w zakresie opłacalności, może niech 

podpowie w jaki sposób, w innym zakresie realizować oszczędności,  a nie na Poradni POZ. 

Ja wiem, że tam jest część etatów i lekarze muszą przechodzić z oddziałów, ale to wszystko 

jest zrobione legalnie, a wiec o co wam chodzi. Nie niszczmy tego dla mieszkańców. Pani 

Dyrektor, proszę zabrać się za promocję POZ i ja gwarantuję Pani z Pani umiejętnościami 

akurat w tym zakresie, że Pani w ciągu dwóch, trzech miesięcy będzie miała 2500 deklaracji 

tak promując się, jak Pani do tej pory robi. Więc niech jak najbardziej Pani się za to zabierze. 

Ja wnioskuję do szanownej Rady i Zarządu o wycofanie tego punktu i kolejnego ,związanego 

z likwidacją POZ, bo ja już dzisiaj się dowiaduję, że pacjenci POZ dostają informacje,  że 

niestety, POZ nie będzie, pomimo tego, że żeśmy jeszcze nie podjęli decyzji. Pani Dyrektor, 

niech Pani upomni swoich pracowników, że nie ma decyzji i nie informujemy ludzi, że mają 

przenieść swoją deklarację gdzieś indziej, bo każdy pacjent sam sobie przenosi deklarację. 

Sprawa odnośnie Poradni Laryngologicznej. Dlaczego Państwo informujecie, że nie będzie 

Poradni Laryngologicznej w szpitalu, że nie będzie przyjmować. Czy coś się dzieje, proszę mi 

wyjaśnić, czy znowu coś likwidujemy.  

Raz jeszcze, Panie Przewodniczący, wnioskuję o wycofanie tego i następnego punktu  

związanego z likwidacją POZ w szpitalu”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, ten punkt jest punktem dzisiejszych obrad. Ja już pytałem, czy są zastrzeżenia 

do dzisiejszego porządku obrad. Nie zgłaszał Pan uwag na początku sesji dlatego będziemy 

ten punkt procedować i w związku z tym będzie Pan mógł wyrazić swoją wolę . Jesteśmy 

oczywiście w toku dyskusji w tym punkcie. Może Pani Dyrektor odniesie się do pytań, czy 

ktoś, kto jest wnioskodawcą”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk-Sprycha (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„W odpowiedzi na temat podniesienia marketingu dla POZ odpowiadam jedną rzecz, o której 

tu wspomniałam w prezentacji. My w ogóle nie rozmawiały o finansach, finanse w tej 

sytuacji, jeżeli chodzi o lecznictwo, są drugorzędne, bo dla nas pacjent jest najważniejszy. 

Natomiast w POZ nie ma lekarzy, nie ma kadry, która mogłaby obstawić tą placówkę, 

ponieważ lekarze, którzy tam są, to lekarze zatrudnieni w szpitalu. Przez 10 godzin dziennie 

musimy zagwarantować przyjmowanie pacjentów od godz. 8.00 do godz. 18.00 i obsługują to 

lekarze z naszych  oddziałów. Lekarze podjęli wielką prośbę i podania pisali, że proszą  

o rozwiązanie stosunku pracy w tej dziedzinie, ponieważ chcą się skupić nad tym, co jest 

najważniejsze dla szpitala, dla 130.000 mieszkańców powiatu zawierciańskiego, czyli na 

szpitalu i usługach specjalistycznych. POZ-ów w całym powiecie zawierciańskim  jest 

mnóstwo. Szpital jest jeden i musimy się skupić przede wszystkim na tym. Jeżeli 

chcielibyśmy zatrudnić lekarzy spoza szpitala, o których jest trudno, to wtedy strata z tego 

tytułu byłaby około 250.000 zł, a nie 3.500 zł.  W ogóle tutaj tematu  finansowego nie 

poruszamy, tylko temat dotyczący specjalizacji . W szpitalu  chcemy skupić się na onkologii, 
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na innych rzeczach związanych z leczeniem specjalistycznym,  a nie utrzymywanie tworu, 

który jest w powiecie w różnych innych jednostkach. Jeśli chodzi o1200 deklaracji pacjentów, 

o których tutaj rozmawiamy, my ich szanujemy bardzo, my ich będziemy obsługiwać dalej   

w nocnej i świątecznej pomocy i  również na SOR, ponieważ tam każdy bez skierowania 

może przyjść, a 0,5 km przejścia do ZLA myślę, że to nie będzie stanowiło problemu.  

I oczywiście szacunek dla pacjenta jest najważniejszy. To nie my wybieramy, gdzie 

ostatecznie pacjent trafi, to pacjent decyduje, gdzie będzie chciał pójść i za jakim lekarzem 

pójdzie. I nie chciałabym robić sztucznego tłoku szukania znajomych, którzy deklaracje 

zgłoszą tylko i wyłącznie tam, aby nam tych deklaracji przybyło do 2550, żeby nam się to 

opłacało, bo chciałabym się skupić na tym, co jest ważne dla szpitala, czyli na usługach, które 

są zaniedbane przez lata działalności. Nie mamy dobrego sprzętu, nie mamy sprawnego 

sprzętu i infrastruktury technicznej i myślę ,że to jest najważniejsza rzecz. Poza tym poproszę 

jeszcze Dyrektora Sławomira Milkę, który powie o statystce działania POZ”. 

 

Zastępca dyrektora ds. lecznictwa  Szpitala Powiatowego w Zawierciu Sławomir Milka 

(treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem dodać jeszcze, że organem założycielskim, zarówno dla szpitala, jak i dla ZLA, 

jest Starostwo Powiatowe.  Nie róbmy dublowania usług i nie konkurujmy ze sobą, tylko 

stwórzmy kompleksową usługę. ZLA to lecznictwo ambulatoryjne, otwarte, szpital –  

specjalistka i hospitalizacja pacjentów. nie ma sensu dublowania tego i konkurowania. Kiedyś 

tak było, były to zajadłości i konkurencja między dwoma tymi placówkami. Zresztą Pani 

dyrektor pokazała to porozumienie między nami i rozwijającą się dalej współpracę.  

Jeżeli chodzi o statystyki, to jest to około 7 – 8 dzieci dziennie i około 15 dorosłych 

pacjentów przy 10 godzinnym zapewnieniu dostępności lekarzy. Tam jest zatrudnionych  

6 lekarzy na cząstkowych godzinach, dlatego że to jest nie do pozbierania. Musielibyśmy 

mieć 2 etaty pełne,  żeby zabezpieczyć obsługę. Wchodzą też wizyty domowe, które są 

dużym utrudnieniem dla tych lekarzy,  bo lekarze pracują na oddziałach i dezorganizują pracę 

całych oddziałów. Przecież nie ma najmniejszego sensu upieranie się, że ma być POZ. POZ 

powstał tylko przez poprzednia dyrekcję, która przeniosła NZOZ Pani doktor Urszuli Ney – 

Reroń, która przyprowadziła ponad 500 pacjentów i odchodząc, ci pacjenci poszli za 

lekarzem. Trzeba zdawać sobie sprawę, że to pacjent wybiera lekarza. Otworzymy ośrodek, 

a pacjent tam nie przyjdzie”.   

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Na Komisji Zdrowia podjęliśmy decyzję  jednoznaczną. Popieramy wniosek, że tak, jak Pani 

dyrektor i Pan dyrektor powiedział, szpital niech robi to, co należy do szpitala (resztą radni 

byli w tym sensie jednoznaczni), a ZLA robi to, co robi. Panie kolego radny Rafale, ja bym 

miał wniosek jako radny senior, daj sobie Pan spokój z tymi wnioskami o szpitalu, przejdź 

Pan na temat panienek i innych rzeczy”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To nie po raz pierwszy, to  stało się tradycją, że uchwały przedstawiane radnym nie 

zawierają żadnego uzasadnienia. Ja odniosę się, jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, do  pkt 

18 do pkt 21, żeby nie zabierać czasu, bo to dotyczy tego samego”. (Przewodniczący Rady 

Powiatu Jarosław Kleszczewski wyraził zgodę, gdyż – jak stwierdził – jest to związane  

z jednym tematem i merytorycznie uzasadnione).     
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Ostatnio prosiłam też, żeby projekty uchwał zawierały jakieś logicznie pełne uzasadnienie. Te 

projekty nie zawierają żadnego. Jedyną rzeczą, jaką nam dosłano, to była uchwała Rady 

Społecznej  szpitala z dnia 23 marca 2016 roku i pod tą uchwałą jest uzasadnienie, więc 

rozumiem, że Państwo, idąc na łatwiznę, po prostu przysłali nam uzasadnienie do uchwały dla 

Rady Społecznej, a nie dla Rady Powiatu. 

Ale jeżeli teraz Pani dyrektor mówi, że finanse nie mają przy podejmowaniu tej decyzji nic do 

rzeczy, to proszę mi powiedzieć, dlaczego w drugim zdaniu uzasadnienia dla Rady 

Społecznej szpitala jest właśnie podniesiony temat kosztów. Pierwsza informacja to jest, że to 

jest 1182 pacjentów, druga informacja, że to przynosi straty i jest podana kwota 3578,33 zł 

rocznie, więc czytając uzasadnienie najsilniejsze argumenty podaje się na początku. 

Argument 3.500 zł  straty rocznie przy stratach, jakie inne generuje szpital,  przy sytuacji, 

kiedy zostawione zostały środki finansowe na koncie SK Banku, których prawdopodobnie nie 

odzyskamy i to jest moje zapytanie w tym temacie, czy te pieniądze uda się odzyskać, bo te 

pieniądze starczyłyby na wiele lat funkcjonowania POZ.  

Następny element  uzasadnienia. W planach szpitalnych jest utworzenie nowych poradni 

specjalistycznych będących zapleczem dla funkcjonujących w szpitalu  oddziałów. Ja na 

Komisji Zdrowia zadałam pytanie, czy Państwo policzyliście, ile to będzie kosztowało i czy 

ustaliliście źródła finasowania, bo powtórzę to, co mówiłam na Komisji Zdrowia, bardzo 

optymistycznie i z nadzieją popraliśmy propozycje Zarządu, żeby w szpitalu otworzyć 

Oddział kardiologiczny. i co się okazało? Że nie mamy pieniędzy na remont. Chyba, że się 

coś zmieniło od poniedziałku, bo w poniedziałek Pani Maria Milejska powiedziała, że 

pieniądze dostanie z Urzędu Miejskiego w Zawierciu”. (Maria Milejska wyraziła zdziwienie, 

że tak powiedziała). „Nie mówiła Pani?” (Maria Milejska uznała, że trzeba zajrzeć do 

protokołu.) „Protokół,  właśnie. Więc jeżeli mamy jakieś pomysły i to są dobre pomysły, to 

zanim zaczniemy nad nimi głosować, to może należy policzyć, ile to kosztuje i zastanowić 

się,  skąd weźmiemy na to pieniądze, bo Pani dyrektor nie odpowiedziała na Komisji 

Zdrowia, a właściwie to odpowiedziała, że nie policzyła, ile specjalistyczne oddziały będę 

kosztować i nie wie, skąd weźmiemy na to pieniądze. No więc najpierw coś likwidujemy,  

a potem nie wiemy, czy będziemy mogli, czy będziemy w stanie, czy będziemy mieli 

możliwości finansowe, żeby to w ogóle realizować.  

Inna kwestia to jest to, że informacja o zamiarze zlikwidowania POZ rozeszła się po mieście 

drogą pantoflową, co zaniepokoiło pacjentów, ponieważ nie było żadnej oficjalnej informacji 

dla pacjenta,  jaka będzie procedura przenoszenia, kiedy to nastąpi. Pacjenci nie byli pytani, 

jakie mają zdanie w tej kwestii. Być może sami pacjenci wiedzieliby, że istnieje takie 

zagrożenie, zostanie zlikwidowany POZ, z którego usług są bardzo zadowoleni, bo to, co 

powiedział doktor Sławomir Milka, że jest tam mało pacjentów, to znaczy, że lekarz ma czas 

na przyjęcie, zbadanie i obsłużenie każdego pacjenta tak, jak to powinno wyglądać i nie musi 

przyjmować kilkudziesięciu pacjentów w ciągu jednego dnia, więc trudno się dziwić 

pacjentom , że są z takiej obsługi zadowoleni. Może należało porozmawiać z pacjentami, 

powiedzieć im, że sytuacja jest taka, że  jest was mało. Zachęcie, powiedzcie, że tutaj jest 

fajnie, że jesteście zadowoleni i może oni przyprowadziliby nowych pacjentów, którzy 

złożyliby deklaracje. Nie trzeba by szukać po mieście wśród swoich znajomych, ale dlaczego 

nie ma informacji dla pacjenta? Dlaczego wprowadza się zaniepokojenie wśród mieszkańców 

głównie Zawiercia, nie podając rzeczowych danych. To porozumienie, które otrzymaliśmy 

dzisiaj, zostało podpisane wczoraj. Myślę, że również wydarzyło się to po poniedziałkowym 

posiedzeniu Komisji Zdrowia, kiedy zapytałam, czy ZLA w razie czego pomieści wszystkich 

pacjentów, gdyby wszyscy z POZ nagle chcieli przejść do ZLA. Wczoraj Państwo 

podpisaliście porozumienie, cieszy mnie to, ale takie rzeczy trzeba robić wcześniej, nie dzień 

przed sesją.  
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I jeszcze raz bardzo proszę, jeżeli dostajemy jakieś projekty uchwał, żeby było konkretne, 

wyczerpujące uzasadnienie, w którym przedstawiona jest kalkulacja kosztów realizacji 

kolejnych pomysłów, jeśli takie w uzasadnieniu występują oraz źródła finasowania realizacji 

tych pomysłów”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ja myślę, że tutaj mamy taką kwestie, że radny Rafał Krupa podnosi, aby nie rozmawiać, 

dopóki nie ma decyzji, a Pani proponuje, aby wcześniej informować pacjentów. Myślę, że to 

są w ogóle sprzeczne państwa oczekiwania. Jeśli chodzi o uzasadnienie, to myślę, że tym 

miejsce jest jak najbardziej Komisja i tam należałoby te swoje dane artykułować, aby 

Komisja przed wydaniem opinii na ten temat miała pełne dane.  Dzisiaj jest ten dzień, kiedy 

możemy dyskutować na ten temat, natomiast dzisiaj jest trudno mówić o tym, żeby dzisiaj 

ktoś przedstawił uzasadnienia, tym bardziej, że Pani dyrektor i Pan dyrektor wypowiedzieli 

się, jakie jest to uzasadnienie. Myślę, że wiele  z tych pytań powinno już paść wcześniej na 

Komisji, w której Pani uczestniczyła”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, chodzi nam o uzasadnienie do uchwały, więc dobrym zwyczajem jest 

to, że na rewersie uchwały jest zawsze uzasadnienie. A tego uzasadnienia nie było i o to 

chodziło koleżance radnej (nie wiem, czy tak).   

Ja chciałem się odnieść do tego, co zostało powiedziane w zakresie likwidacji POZ. Nie 

wiem, którą drogą trzeba by było jechać ze szpitala do ZLA, żeby nam to zajęło 0,5 km, być 

może do „Endoscopiki”, do kolegi radnego Zbigniewa Roka. Ja powiem tak. W POZ 

naszych, na terenie naszego powiatu, czasami odbywa się rejestracja pacjentów, bo są takie 

kolejki od 6.00 rano. Właśnie taki POZ w szpitalu powinien funkcjonować. Sami Państwo 

żeście powiedzieli, że finanse nie grają roli. To co, nie potraficie  z lekarzami rozmawiać. 

Trzeba dogadać się z lekarzami, żebyśmy ten POZ mogli utrzymać. Nie niszczcie tego, co 

zostało stworzone . A Dyrektorowi Sławomirowi Milce chciałem powiedzieć, bo Pan podjął 

informacje o dublowaniu usług . Panie doktorze, jakie dublowanie usług, przecież Pan dobrze 

wie, że większość poradni, które są ZLA i szpitalu, to są jedne poradnie. To co, Pan chce 

teraz chce je likwidować wszystkie. Procedurę szpitalną w wielu ZOZ jest to, żeby 

rozbudowywać właśnie strukturę poradni przyszpitalnych. Pan mówi o dublowaniu. To 

znaczy, że Pan będzie teraz likwidował wszystkie poradnie po to, żeby nie robić konkurencji 

dla ZLA. To mi się nie podoba. Mamy uzasadnienie do uchwały Rady Społecznej, gdzie jest 

napisane, że będą tworzone nowe poradnie specjalistyczne. Dlatego pytam, jaki jest cel. Jest 

tam jakiś cel inny, nie wiem, chcecie mieć następnego dyrektora albo chcecie mieć sypialnie 

dla kogoś. Proszę nam powiedzieć, jakie są”. 

 

Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja myślałem żeby Pani radna była pierwsza. Tak, że proszę, a później składam wniosek  

o zamknięcie dyskusji”.   
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Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałam zabrać głos tylko w formie sprostowania. Panie Przewodniczący, wszystko to, co 

dzisiaj powiedziałam, powiedziałam także na Komisji Zdrowia.  Tam również była dyskusja,  

jednakże nie udało się tam uzyskać odpowiedzi i dojść do jakiegoś porozumienia.  

Panie radny Czop, nie zapadły decyzje na Komisji Zdrowia jednomyślnie, ponieważ  ja 

głosowałam przeciwko”. (Tadeusz Czop stwierdził, że w takim razie było 4 do 1). „Ale nie 

było jednomyślności” (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski stwierdził, że 

decyzja Komisji była pozytywna, ale nie jednogłośna, bo rzeczywiście był jeden głos 

przeciw). 

 

Cezary Barczyk przypomniał Przewodniczącemu Rady Powiatu, że złożył wniosek formalny 

w sprawę zamknięcia dyskusji. Jarosław Kleszczewski uznał, że jeszcze wcześniej chęć 

zabrania głosu wyraził Zbigniew Rok i oświadczył, że nie należy ograniczać dyskusji w tym 

punkcie porządku obrad, bo jest bardzo żywa.    

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Przede wszystkim chciałem podziękować radnemu Rafałowi Krupie za reklamę mojej 

firmy. Na razie się nie odzywałem, choć na służbie zdrowia coś tam się znam. Radny Rafał 

Krupa podnosi temat, że szpital ma lekarzy. Według mnie nie ma lekarzy, co mogą 

potwierdzić moi koledzy pracujący ciągle w tym szpitalu. Niestety wielu lekarzy z Zawiercia 

–  potwierdzą to lekarze, którzy też są radnymi –  pracuje na obczyźnie, w innych szpitalach. 

Po części dzięki Panu i poprzedniemu Zarządowi trzeba ściągać lekarzy spoza powiatu, a nasi 

jeżdżą gdzie indziej. (Rafał Krupa stwierdził, że podobnie robi właśnie Zbigniew Rok).   

Jak były zdobywane deklaracje do POZ zawierciańskiego szpitala, to myślę że Pan dyrektor 

Sławomir Szczurak mógłby się tutaj wypowiadać, jak ginęły deklaracje z ZLA, bo 

przychodzili pacjenci do nocnej i świątecznej opieki po receptę, a doktor, który tam pracował, 

powiedział, jak chcesz receptę, to tutaj podpisz, a później jak szedł do swoje rodzinnego 

lekarza, to się dowiadywał, że jest już gdzie indziej. Jak powstał POZ (napomniał Pan 

dyrektor Sławomir Milka) na przychodni  z lekarek (opisywanej w mediach jako doktor 

cyborg) przyklejono kartkę, że od dzisiaj przyjmuje w szpitalu. To było nielegalne przejście 

pacjentów bez ich zgody. Pacjenci mówili, że to jest jej POZ, że to ona jest właścicielką tego 

POZ. Jak byli obstawiani lekarze? Lekarz jest zobowiązany w  POZ siedzieć od 8.00 do 

18.00, a jak siedziała doktor Urszula Ney-Reroń, wiecie? Siedziała na przykład od 15.00 do 

18.00 w dwóch miejscach, obstawiając 100 – łóżkowy oddział wewnętrzny i POZ. Ciekawe  

w którym miejscu Rafał Krupa jako pacjent POZ chciałby się znaleźć, czy na oddziale czy  

w POZ, bo była w dwóch miejscach.  

Nie wiem, który Zarząd, który Starosta doprowadził do tragedii w  tym mieście i do podziału 

ZOZ na ZLA i szpital. To mogłoby być razem, po co to było podzielone. W Myszkowie jest 

razem i nie ma problemu, jest jedno laboratorium ,jeden dyrektor”. (Rafał Porc stwierdził, że 

zrobiła to „Solidarność”, a nie władze powiatu).  

Pani radna Beata Chawuła podnosi temat, że przychodzi pacjent i jest dokładnie zbadany. 

Czy Pani w ogóle wie, ilu pacjentów przysługuje na jednego lekarza w POZ.  Wie Pani czy 

nie? Ile NFZ przewiduje pacjentów? Około 2.500. Na razie mamy 1100, jak będzie powyżej, 

to trzeba zatrudnić nowego lekarza. Przy 2.500 nie będzie miał już tyle czasu. Teraz ma, ale 

są koszty, bo trzeba mu zapłacić. Panie Jarosławie Kleszczewski, Pan ma swój biznes i Pan 

wie, ile się płaci za godzinę lekarzowi. Trzeba to policzyć, skalkulować. Jak chcecie, to ja 

mogę to wam skalkulować. To jest kompletnie niedochodowe. Nie wiem jak żeście to 

wymyślili a strata 3.500 zł to jest bzdura, chyba żeście nie liczyli pracy lekarzy, bo praca 
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lekarzy jest na oddziale i lekarze (nie będę wymieniał nazwiskami, bo może tego sobie nie 

życzą) są na siłę wyciągani, zostawiają historie choroby, lecą do POZ, bo przyszedł ktoś, kto 

wymaga opieki. Wnioskuję o zamknięcie tej dyskusji i głosowanie”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zapytał, kto chce jeszcze zabrać głos 

ad vocem, aby nie przeciągać dyskusji.    

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Rok, widzę, że Pan doskonale czuje biznes medyczny. Może Pan by powiedział 

dyrekcji, jak to należy zrobić tak, jak Pan powiedział. Szanowni państwo, jeżeli u nas jest 

1200 deklaracji i pacjenci są zadowoleni i mamy tylko 3.500 zł straty, to co wy chcecie 

zmieniać w ogóle dla jakich innych pacjentów. Szanowni państwo,  jesteście ze swoich 

terenów. Ja wiem, że to dotyczy głównie Zawiercia. ja jestem przykładem tego. Ja nie będę 

dyskutował, Pan Zbigniew Rok ma swoją filozofię, oczywiście my mówimy teraz  

o likwidacji POZ i o zmniejszeniu straty przedstawionych 3.500 zł i to jest wielka afera. 

Szanowni państwo, radni raz jeszcze zastanówcie się, co robicie”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pan Rafał Krupa wspomniał, że będą mieć daleko do ZLA.  Ja powiem, że wokół szpitala 

jest nie tylko moja firma. Ja na razie POZ nie mam, ale jest jeszcze jeden POZ. Jest Pan słabo 

zorientowany. Po drugie Pan nic nie zrozumiał z tego, co ja do Pana mówię. Ja mówię,  jak to 

musi być skonstruowane ,jakie są wymogi z NFZ , jak musi lekarz siedzieć, ale skąd Pan to 

może wiedzieć.  Ja pracowałem w Irządzach, Pan tam miał kiedyś deklarację i tam po 14.00 – 

15.00 spotkać doktora było ciężko”. 

 

Ze względu na to, że został zgłoszony wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław  Kleszczewski zapytał, czy wszyscy chętni 

wypowiedzieli już swoje zdanie w omawianym temacie. Nikt nie zgłosił się już do udziału  

w dyskusji.  

 

Po zamknięciu dyskusji  projekt uchwały Nr XIX / 201 / 16 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. likwidacji poradni Podstawowej Opieki 

Zdrowotnej),  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 17 głosach „za”, 4 głosach „przeciw” i 2 glosach 

„wstrzymujących się”.  

 

 

 Ad.19.)   

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XIX / 202 / 16 w sprawie 

wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu ( dot. likwidacji 

Gabinetu Pielęgniarki Podstawowej Opieki Zdrowotnej),  po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy  

17 głosach „za”, 4 głosach „przeciw” i 1 glosie „wstrzymującym się”.  
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Ad.20.)   

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XIX / 203 / 16 w sprawie  

wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. likwidacji Gabinetu 

Położnej Podstawowej Opieki Zdrowotnej),  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 17 głosach 

„za”, 4 głosach „przeciw” i 1 glosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.21.)   

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XIX / 204 / 16 w sprawie   

wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. likwidacji Gabinetu 

diagnostyczno-zabiegowy nr 7), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 17 głosach „za”, 4 głosach 

„przeciw” i 1 glosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.22.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu  Jarosław Kleszczewski poinformował, że  uzupełnienie  

składu osobowego Komisji wymaga zwiększenia liczby członków Komisji. W związku  

z powyższym zgłosił autopoprawkę do omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu 

uchwały polegającą na: 

 nadaniu nazwie uchwały brzemienia: „w sprawie zmiany liczby członków i składu 

osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska; 

 wprowadzeniu zmian do treści § 1. Dotychczasowa treści pkt 1 staje się pkt 2 tego §,  

a pkt 1 otrzymuje brzmienie:   „zwiększyć liczbę członków Komisji do 8 osób”. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 205 / 16 w sprawie 

zmiany liczby członków i składu osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska w wyniku przeprowadzonego głosowania  został przyjęty przy 20 głosach „za”, 

1 głosie „przeciw” i 1 glosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.23.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 206 / 16 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 wraz z autopoprawką 

Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach 

„za”. 

 

 

Ad.24.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIX / 207 / 16w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 



  

 

24 

 

Ad.25.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 5 .04.br. Szpital Powiatowy w Zawierciu  przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc luty 

2016 roku; 

‒ 07.04. br. Kuratorium Oświaty w Katowicach przekazało skargę Anny Skuzy – 

Adamczyk na Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu celem 

rozpatrzenia zgodnie z właściwością. Skarga rozpatrywana była na Komisji Rewizyjnej  

w dniu 26 kwietnia br. Stanowisko w tej sprawie zostanie przedłożone na najbliższej sesji; 

‒ w dniu14.04.br. do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynęło pismo   

Michała Jachno w sprawie zapłaty za bezumowną dzierżawę działki nr 1/1 na drogę 

powiatową ul. Kościuszki w Zawierciu, adresowane do Starosty Zawierciańskiego; 

‒ w dniu 20.04. br. do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynęło pismo 

Burmistrza Gminy Ogrodzieniec w sprawie składów osobowych Rad Społecznych 

szpitala i ZLA, adresatem którego był Starosta Zawierciański; 

‒  w dniu 20 .04.br. Szpital Powiatowy w Zawierciu  przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

marzec 2016 roku; 

‒ w dniu 21.04. br. Prezes Okręgowej Rady Lekarskiej w Katowicach wystąpił z prośbą  

 o informacje na temat działań dotyczących nadania imienia dr. Józefata Henryk Wnuka 

Szpitalowi Powiatowemu w Zawierciu.  

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pan Przewodniczący odczytał, że dostał pismo z gminy Ogrodzieniec w sprawie Rady 

Społecznej ZLA i szpitala. Czy możemy się zapoznać z tym pismem, o co chodzi”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Nie mam  w tej chwili tego pisma przed sobą, natomiast dotyczy to stanowiska Rady. 

Sytuacja jest taka, że gmina Ogrodzieniec jako jedyna z gmin powiatu zawierciańskiego nie 

wywiązała się zgłoszenia do nas w formie uchwały swojego kandydata do Rad Społecznych 

szpitala i ZLA, uznając, że stara uchwała wciąż obowiązuje. Ta sprawa została wyjaśniona  

i gmina będzie musiała podjąć stosowną uchwałę. Wówczas zostanie uzupełniony skład Rad 

społecznych szpitala i ZLA o przedstawicieli gminy Ogrodzieniec. Ogólnie tego dotyczyła 

sprawa, ale nie mam pisma przed sobą. Myślę, że na następnej sesji już będziemy mieć 

informacje w formie uchwały, bo to była informacja ze strony gminy Ogrodzieniec, a my 

oczekujemy na uchwałę, tak, jak to zrobiło 9 pozostałych gmin . Ta jedna nie wywiązała się  

z takiego obowiązku, stąd nie jest reprezentowana przez przedstawicieli gminy. Tego 

dotyczyło pismo (oczywiście jest w Biurze Rady  Powiatu do wglądu). 

  

 

Ad.26.)   

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Starosta Krzysztof Wrona i wyznaczone przez niego osoby.   
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Interpelacja Beaty Chawuły: 

  

Starosta Krzysztof  Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Stosownie do interpelacji Pani Beaty Chawuły chciałem poinformować, że w dniu 

dzisiejszym otrzymałem pismo Dyrektor Bożeny Gwizdek w przedmiotowej sprawie   

o podobnej treści. Wymaga ona na swój sposób przyjrzenia się sprawie i udzielę odpowiedzi 

w tej sprawie na piśmie do odczytania na najbliższej sesji. Czy przyjmuje Pani odpowiedź”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Niezupełnie, dlatego, że ja nie rozumiem. Sytuacja miała miejsce 2 dni temu i nikt nie  jest  

w stanie potwierdzić, czy ta sytuacja miała miejsce i czy to, co przedstawiłam, to są 

informacje prawdziwe”. 

. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Rozumiem, ale Pan Starosta stwierdził, że też wpłynęło pismo od Pani dyrektor  Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej, a  forma odpowiedzi pisemnej jest również przewidziana. 

Skoro Pan Starosta twierdzi, że musi się zapoznać z Pani zdaniem, które jest rozbieżne  

z pismem, które wpłynęło do Pana Starosty, to myślę, że powinni się sprawą zająć i wyjaśnić, 

skoro to jest tak gorący temat. To jest już decyzja Pana Starosty,  bo może udzielić 

odpowiedzi  na piśmie w przedmiotowej sprawie”. 

 

Starosta Krzysztof  Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chcę również dodać, że skierowanie dokonania kontroli jako delegacja miało miejsce i było 

wynikiem zaistniałej sytuacji na Komisji. Tyle, co mogę na ten moment powiedzieć”.  

 

Zapytanie Rafała Krupy o sprawozdania Starosty z działalności Zarządu w okresie od 

poprzedniej sesji, złożone w pkt 4 porządku obrad.  

  

Prezentację dotyczącą sytuacji finansowej szpitala przedstawiła Dyrektor Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk-Sprycha (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

  

„Wywołana wcześniej do odpowiedzi na temat szpitala jako nowy dyrektor chciałabym 

przedstawić bilans otwarcia szpitala, jaką zastałam sytuację w szpitalu. Chodzi przede 

wszystkim o sytuację, którą zastałam, czyli to, że zmieniamy się dla naszych pacjentów. 

Chodzi o zmianę wizerunku całego szpitala. 

Podstawowa statystyka, jaka zastałam to: łóżka szpitalne – 389,lekarze – 114, pielęgniarki – 

231,ratownicy medyczni – 12, położne – 32,15 oddziałów, Szpitalny Oddział Ratunkowy, 

gdzie dziennie przyjmowanych około 70 pacjentów, roczna liczba hospitalizacji – 16.131 

pacjentów (dotyczy roku 2015), ilość przyjęć na SOR w IV kwartale  2015 roku – 5.025 osób. 
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Zastępca Dyrektora Szpitala Powiatowego w Zawierciu ds. ekonomiczno – technicznych 

Joanna Mnich (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„Ja mam przyjemność pracować ze szpitalem od roku, gdzie na zlecenie Starostwa 

Powiatowego wraz z grupą ekspertów prowadziłam audyt szpitala pod kątem gospodarki 

finansowej, organizacji szpitala, jak również zagadnień formalno – prawnych. Audyt 

przeprowadzony za lata 2010 – 2014 wykazał cały szereg nieprawidłowości w szpitalu,  

a przede wszystkim jego głęboka zapaść.  Zobowiązania całkowite szpitala na dzień 29 lutego 

2016 roku wynoszą 53.261.007,81 zł, w tym zobowiązania wymagalne – 5.539.546,35  zł. 

Całkowite zadłużenie jest równe mniej więcej rocznym obrotom. Są to wskaźniki, które nie  

przystają do żadnych realiów, nie mieszczą się w żadnych warunkach. Jesteśmy w tej chwili 

po badaniu przez biegłego rewidenta sprawozdania finansowego za rok 2015 i ono 

potwierdziło moje spostrzeżenia z audytu, a mianowicie wyniki finansowe.  

Wynik finansowy za 2014 rok w wysokości 2.130.495,00 zł jest pomniejszony o korektę  

w kwocie 1.842.586,40 zł (są zobowiązania wobec ZUS w wysokości ponad 800.000 zł, oraz 

korekta  inwestycji rozpoczętych). Prawidłowy zysk  wynosi 287.908,06 zł. 

W roku 2015r wynik finansowy przy rozpoczętej termomodernizacji i przygotowaniu do 

uruchomienia oraz obsługą SOR zamknął się kwotą151.954,42 zł. 

Składniki zobowiązań szpitala: kredyty i pożyczki w wysokości 14.544.724,92 zł bez odsetek 

od kredytów, które będą na poziomie 5 – 6.000.000 zł”. (Rafał Krupa zapytał, dlaczego 

odsetki nie są wykazywane). „Bo się nie wykazuje ich w sprawozdaniu finansowym. Kredyty 

i pożyczki są wykazywane w wartościach należności głównej. Zadłużenie wobec ZUS –  

5.158.305,18 zł (układ ratalny do 2023 roku), Starostwo (raty kredytów) – 13.703.632,88 zł, 

Starostwo (odsetki od kredytów) – 5.018.754,44 zł, kontrahenci – 10.098.190,70 zł, pozostałe 

(m.in. wynagrodzenia, rezerwy) – 4.737.400,45 zł. 

Wynik finansowy  na dzień 29.02.2016  roku wynosi – 743 628,55zł, a  na koniec marca 2016 

roku wynosi – 921.000 zł (termomodernizacja, strata z SOR to kwota – 349.940,33 zł)”.  

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk-Sprycha (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

 „strata SOR za 3 miesiące funkcjonowania do końca marca 2016 roku wynosi –  532.980 

zł. Trzeba zauważyć, że są dla całego powiatu i nie tylko naszego powiatu. Poza tym 

termomodernizacja jest podstawowym elementem, który wpływa na to, że jest strata, ale –  

niestety –  musimy to przeżyć, bo trzeba kiedyś było zrobić. Ona się już niebawem kończy  

i wrócimy do normalności; 

 inwestycja pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynków Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu wraz z budową kolektorów słonecznych w celu poprawy efektywności 

energetycznej budynków oraz wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł 

odnawialnych” obejmuje: izolację  ścian, wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, 

kolektory słoneczne, nowe oprawy LED oraz wentylację mechaniczną. Oczekiwane 

efekty: zmniejszenie kosztów stałych, poprawa izolacyjności cieplnej ścian, zwiększenie 

komfortu pacjentów, pozyskanie energii ze źródeł odnawialnych, oszczędności na zużyciu 

energii elektrycznej. Wady termomodernizacji to: brak urządzeń sterujących wentylacją, 

oddziały: Paliatywny, Położniczo- Ginekologiczny i Noworodkowy nie zostały objęte 

wnioskiem, brak wymiany kabla zasilającego budynek D, brak modernizacji rozdzielni 

elektrycznej, brak modernizacji zewnętrznej sieci c.o. łączącej budynki A, B, C z 

budynkiem D, brak modernizacji zewnętrznej instalacji zimnej i ciepłej wody. W latach 

2013 – 2014 zakupiono  okna  za kwotę 41.656 zł, a mniej więcej w tym samym czasie 

napisano wniosek termomodernizacyjny. Stąd wniosek, że brak jest należytej komunikacji 
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ze strony szpitala z podmiotem tworzącym na linii Starostwo – szpital. Przybliżona data 

zakończenia prac termomodernizacyjnych to 30 czerwca 2016 roku; 

 za nami remont na Oddziale Chirurgii Urazowo – Ortopedycznej, gdzie: przebudowano 

cały węzeł sanitarny, wymieniono instalacje przywoławczą oraz wymieniono wykładziny 

w salach chorych. Na Oddziale Okulistyki przebudowano węzeł sanitarny oraz 

zmodernizowano salę zabiegową, składającą się z myjni lekarzy, wstępnej dezynfekcji, 

pomieszczenia przygotowania pacjentów i sali zabiegowej. Remont na Oddziale Chirurgii 

Ogólnej obejmował: przebudowę węzła sanitarnego, remont dwóch sal zabiegowych oraz 

remont punktu pielęgniarskiego; 

 przed nami remonty: instalacji wodociągowych, kabla zasilającego budynek D, rozdzielni 

elektrycznej T-2 w budynku A, wykonanie nowych wewnętrznych linii zasilających 

(WZL), agregatu prądotwórczego - regeneracja lub wymiana na nowy (obecny jest z 1996 

roku), remont kotłowni (uszkodzony kocioł parowy z 2003 roku przez złą eksploatację), 

dźwigu towarowo – z 1960 roku w budynku C, dźwigu osobowego z 1995 roku  

w budynku B przy Izbie Przyjęć, zewnętrznej sieci c.o. łączącej budynek A, B i C  

z budynkiem D, wewnętrznej instalacji zimnej i ciepłej wody, urządzenia sterującego 

wentylacją, instalacji elektrycznej gniazdkowej i wi-fi szpitala. Szacowana wartość 

wszystkich prac to kwota ok. 3.000.000 zł; 

 działania w zakresie usług medycznych to nowe zabiegi operacyjne, zgodnie z trendami 

panującymi w medycynie: rękawowa resekcja żołądka – jako standardowa opcja w  

chirurgicznym leczeniu otyłości (wykonanie – Oddział Chirurgii Ogólnej), artroskopowe 

leczenie wielowięzadłowych uszkodzeń stawu kolanowego ACL i PCL (wykonanie –  

Oddział Chirurgii Urazowo – Ortopedycznej). Jesteśmy jedną z niewielu placówek  

w województwie śląskim, która wykonuje tego rodzaju zabiegi; 

 planowana jest realizacja Pakietu Onkologicznego. Od maja pozyskaliśmy nowego 

chirurga onkologa Ewę Szlachta-Świątkowską, specjalizującą się w diagnostyce  

i operacyjnym leczeniu chorób sutka. Ewa Szlachta-Świątkowska jest ordynatorem 

Oddziału Chirurgii Onkologicznej Uniwersyteckiego Centrum Klinicznego  

im. prof. K. Gibińskiego Śląskiego Uniwersytetu Medycznego w  Katowicach przy ulicy 

Ceglanej. Pakiet Onkologiczny polega na tym, że pacjent otrzymuje u lekarza specjalisty 

Kartę DILO, upoważniającą go do szybkiej diagnostyki i leczenia onkologicznego.  

W ramach pakietu onkologicznego szpital może pozyskać ok. 1.500.000 zł. Przewidziane 

zakupy związane z pakietem onkologicznym  to: sonda i znacznik magnetyczny do 

diagnostyki wczesnej postaci raka piersi. Będziemy czwartą placówką w województwie 

śląskim, która nabędzie to urządzenie; 

 realizowany jest program leczenia neowaskularnej (wysiękowej) postaci zwyrodnienia 

plamki związanego z wiekiem (AMD). Zakupy związane z tym programem to OCT  

z dodatkową funkcją Angio OCT. Będziemy jedną z niewielu placówek w województwie 

śląskim, która nabędzie taką aparaturę diagnostyczną. Dodatkowo od maja pozyskamy  

2 specjalistów z okulistyki z dużym doświadczeniem klinicznym. Pozostałe programy 

lekowe realizowane w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu to: Program Leczenia 

Przewlekłego Wirusowego zapalenia Wątroby typu B i Program Leczenia Przewlekłego 

Wirusowego zapalenia Wątroby typu C; 

 sprzęt medyczny, który chcielibyśmy zakupić dla potrzeb naszej placówki: 

wielofunkcyjne stoły operacyjne, łóżko porodowe spełniające współczesne wymagania, 

Respiratory i kardiomonitory (zakup dla Oddziału Intensywnej Opieki Medycznej  

w ramach Programu Wymiany „Stare na nowe”), komputery wraz z akcesoriami (zakup 

na oddziały – około 50 sztuk). Łączna kwota zakupu sprzętu medycznego  

i komputerowego to ok. 2.000.000 zł. Warto dodać, że w latach 2005 – 2015 kwota 
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wydatkowana przez Szpital Powiatowy w Zawierciu na zakup sprzętu medycznego 

wyniosła 3.647.753,81 zł, czyli średnio około 364.000 zł rocznie; 

 strategiczne cele to: rozwój i unowocześnianie szpitala, podniesienie jakości 

świadczonych usług, specjalizacja usług medycznych, zmiana wizerunku placówki  

i poprawa kondycji finansowej. Cele będą realizowane poprzez: pozyskanie 

nowoczesnego sprzętu, szkolenia personelu medycznego, badanie satysfakcji pacjentów  

i wprowadzanie działań naprawczych, reorganizacja pracy, współpraca z innymi 

podmiotami świadczącymi usługi medyczne i racjonalizacja kosztów funkcjonowania 

placówki. Na przykład wprowadzono kolorowe opaski zgodnie z systemem Triage. 

Pacjent może sam oszacować czas swojego oczekiwania na fachową pomoc medyczną; 

 w ramach dotacji unijnych można skorzystać ze środków na zadanie pn. „Większe szanse 

dla pacjenta poprzez Doposażenie Szpitalnego Oddziału Ratunkowego Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu” na kwotę 2.399.176,50 zł w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko na lata 2014 – 2020 działanie 9.1 Infrastruktura Ratownictwa 

Medycznego oś priorytetowa IX wzmocnienie strategicznej infrastruktury ochrony 

zdrowia. Projekt złożony 31 marca 2016 roku. W przygotowaniu są projekty  szkoleniowe 

dla personelu i dotyczące wyposażenia oddziałów. Od niedawna funkcjonuje specjalna 

komórka, której zadaniem jest pozyskiwanie środków na zakup doposażenia dla szpitala; 

 chcemy podnosić świadomość mieszkańców powiatu zawierciańskiego w dziedzinie 

profilaktyki i ochrony zdrowia, dlatego duży nacisk kładziemy na komunikację 

zewnętrzną. W dniu 4 maja 2016 roku organizujemy konferencję dla lekarzy POZ 

poświęconą funkcjonowaniu Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i realizacji pakietu 

onkologicznego. Wszystkie te działania konsekwentnie realizowane mają jeden cel. 

Pacjenci, którzy trafiają do naszej placówki, mają mieć nie tylko poczucie, ale i pewność, 

że są w dobrych rękach, w miejscu gdzie zostanie im udzielona fachowa pomoc. Szpital 

Powiatowy ma być kojarzony z miejscem, gdzie usługi medyczne świadczone są 

profesjonalnie i gdzie bezpiecznie wraca się do zdrowia. Szpital potrzebuje wsparcia  

i zjednoczenia nas wszystkich; 

 dyrekcja Szpitala Powiatowego w Zawierciu składa serdeczne podziękowania Starostwu 

Powiatowemu w Zawierciu oraz sponsorom za przekazanie dwóch ambulansów sanitarno 

–  transportowych”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem się odnieść do tych wyników finansowych. Pierwsza sprawa, to chciałbym 

otrzymać treść audytu, o którym mówimy. To był audyt prowadzony przez firmę zewnętrzną. 

Widzę, że tym audytem ktoś się posługuje. Proszę o przesłanie mi tego audytu na e-maila, 

chciałem zobaczyć, o co tam chodzi.  

Druga sprawa, to chciałbym odnieść się do wyniku finansowego za lata ubiegłe”. 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że trwa punkt 

dotyczący odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytał, czy radny interpelował w sprawie 

audytu, bo na pewno nie na dzisiejszej sesji). „Kilkanaście razy Panie Przewodniczący. 

Dostałem informację dzisiaj na sesji, za co dziękuję. Dzisiaj chcę się odnieść do tego”. 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że to nie są wolne 

wnioski, tylko odpowiedzi na interpelacje i zapytał, czy radny odpowiedź na swoje 

interpelacje). „Nie uzyskałem”. (Wobec powyższego Jarosław Kleszczewski zwrócił się do 

Starosty o kontynuowanie odpowiedzi, a Rafałowi Krupie zapowiedział, że będzie mógł 

zabrać głos w wolnych wnioskach).   
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Interpelacje Zbigniewa Roka: 
 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie jesteśmy w stanie w tym momencie odpowiedzieć, bo nieobecny jest Wicestarosta 

odpowiedzialny w sprawach energetycznych, jak również związanych z termomodernizacją 

(poprzednio zajmował się tym Konrad Knop) i odpowiedź ta zostanie udzielona na piśmie”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

 „Ja pytałem  o audyt energetyczny, a ponadto pytałem o Pana Krzysztofa Popczyk, o jego 

umowę ryczałtową i zatrudnienie jako inspektora nadzoru. Pytałem o okna, ale tu się już 

dowiedziałem, że wszystkie okna zostały pocięte. Czy tak?” 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący odnośnie zapytania bezpośrednio pod moje nazwisko, to czy było 

pytanie do Zarządu czy do mnie”. (Zbigniew Rok potwierdził, że pytania skierował 

bezpośrednio do Cezarego Barczyka). „Jeżeli do mnie, to ja przyjmuję po godzinach pracy. 

Jeżeli do Zarządu, to jak najbardziej Panu odpowiem. I chcę Panu jeszcze jedno powiedzieć.  

Skoro moja dykcja jest nieodpowiednia, jak Pan się wyraził że wybąkałem coś, czego nie 

zrobiłem, to będzie Pan ode mnie odpowiedzi na Pana  interpelacje otrzymywał na piśmie”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„W takim razie chciałbym, żeby Pan mi odpowiedział, co łączy pana  z Panem Dubińskim. To 

się wiąże ze zwrotem tych 444.000 zł”. (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski przypomniał, że to pytanie wcześniej nie zostało zadane. Zgodnie  

z zapowiedzią odpowiedź zostanie udzielona na piśmie).   

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja jestem normalnym mężczyzną i podobają mi się kobiety i w tym momencie mam żonę  

i co mnie wiąże z żoną, to żona dobrze wie. Jeśli chodzi o Pana pytanie, co mnie wiąże  

z Panem Dubińskim odpowiadam, że po prostu nic i nie życzę sobie takich pytań. Proszę 

sprawdzić w oświadczeniach majątkowych. Posuwa się Pan troszkę za daleko. Dziękuję 

bardzo”. (Zbigniew Rok przypomniał, że Pan  Dubiński przygotowywał ten projekt  

i jednocześnie realizował). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, to są pytania, na które nie trzeba odpowiadać”. (Zbigniew Rok zapytał, czy 

musi interpelować na piśmie, żeby uzyskać odpowiedź na piśmie. Czy wystarczy, że dzisiaj 

złożył je w formie ustnej, czy ma składać swoje wystąpienie na piśmie).  Najpóźniej jutro, 

taki regulamin został przyjęty przez poprzednią Radę, w związku z czym tych zasad się 

trzymamy”. 
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Ad.27.) 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W wolnych wnioskach chciałbym odnieść się do tego, co Pan Przewodniczący powiedział   

w punkcie odpowiedzi na interpelacje. Dopuścił Pan do odpowiedzi Panią Dyrektor w 

zakresie informacji o działalności Zarządu czyli informacji Pana Starosty. Tu jest nieścisłość, 

dlatego  podjąłem próbę rozmowy”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Zasada jest taka. Tego, kto udziela odpowiedzi w imieniu Starosty, deleguje Starosta. W tym 

wypadku  pytanie dotyczyło służby zdrowia i Pan Starosta delegował Panią Dyrektor, tak jak 

delegował Pana Naczelnika. To Starosta decyduje, kto udziela radnemu odpowiedzi na 

interpelacje, ale w dniu dzisiejszym były raczej pytania niż interpelacje,  bo do mnie żadna 

interpelacja na piśmie nie wpłynęła”.  

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem tylko powiedzieć, że ja nie zadałem interpelacji ani zapytań, tylko wniosłem 

uwagę do Zarządu. Niech będzie, że to odpowiedzi na interpelacje, nie drążmy tego. Ja 

chciałem zapytać o ten audyt, Panie Starosto, który jest mi niezbędny.  

Sprawa następna to jest taka. Pani Dyrektor ds. ekonomicznych na pewno powie, co to jest to 

1.800.000 zł, bo najlepiej powiedzieć, że zostało to odliczone. Niestety, została naliczona 

korekta z ZUS, ja to doskonale pamiętam”. (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski stwierdził, że to nie jest wolny wniosek). „To jest wolny wniosek, bo ja chcę 

wyjaśnienia, Panie Przewodniczący. Natomiast pytanie, czy państwo jako szpital zrobiliście 

coś w tym kierunku, żeby te pieniądze odzyskać (chociaż część). Rozumiem, że Pani nie wie, 

to oczekuję takiej odpowiedzi.  

Sprawa następna. Od roku mamy innych dyrektorów i chciałem tylko powiedzieć, że na 

koniec kwietnia ubiegłego roku zadłużenie szpitala było 49.800.000 zł. Dzisiaj mamy 

53.200.000 zł (dane jest na koniec lutego br.), to jest 3.461.000 zł więcej. Skąd się to wzięło. 

Pani Dyrektor, przecież wszyscy doskonale wiedzą (chyba Pani nie urwała się z choinki) jakie 

jest zadłużenie i co się robi, żeby to poprawić. Niech Pani zwróci się do Zarządu. Zarząd być 

może przekaże środki na zakup tych wszystkich sprzętów, na uzdrowienie sytuacji . Pani jest 

doskonale przygotowana marketingowo (cieszę się jak najbardziej(. Ale oprócz tego trzeba 

jeszcze trochę merytoryki. Chciałem jeszcze Pani powiedzieć, jeśli chodzi o komunikację  

z Zarządem, to zapewniam, że była dobra. Życzyłbym Pani, żeby Pani komunikacja  

z obecnym Zarządem też była na tak wysokim poziomie.  

I jeszcze pytanie w związku  z tą informacją. Co  oznacza, że odsetki w kwocie 5.018.000 zł  

dla Starostwa nie są wpisane w bilans.  (Zastępca dyrektora szpitala ds. ekonomiczno – 

technicznych Joanna Mnich stwierdziła, że odsetki są wpisane w zadłużenie. Chodzi o 

odsetki od kredytów bankowych). To co opowiadacie głupoty, po co Pani powiedziała, że 

tego się nie ewidencjonuje. Ja też jestem księgowym i wiem, że są w kosztach, ale pytanie 

jest, czy one są fizycznie w kosztach działalności szpitala czy nie. (Joanna Mnich wyjaśniła, 

że odsetki zapłacone od kredytów są w kosztach finansowych.  To proszę nie zniekształcać 

informacji. Dlatego chcę, żeby prezentacje Panie mi przedstawiły.  

I jeszcze jedna sprawa. Jak najbardziej w wolnych wnioskach, Panie Przewodniczący, 

wysłuchując prezentacji chciałbym powiedzieć, że resekcja żołądkowa była kilkanaście lat 
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temu przeprowadzana przez naszych lekarzy. Ja wiem,  ze marketing dzisiaj jest 

najważniejszy, mówić co pięknego robimy. Cieszę się, jak najbardziej, ale to są operacje, 

które były robione przez naszych lekarzy kilka lat temu. Podobnie doktor Milka robił 

innowacyjne operacje już 6 czy 7 lat temu (były pierwsze takie operacje na terenie Śląska),  

w związku  z czym nie możemy o tym opowiadać. Pani Dyrektor wspomniała, że łóżko 

porodowe musimy kupić. Przecież, Panie Przewodniczący, szanowni radni, łóżko porodowe 

zostało darowane m.in. przez gminę Żarnowiec co chcecie je sprzedać, jest wam 

niepotrzebne, czy jest drugie, niezbędne, dlatego proszę uściślić wszystkie informacje”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ja myślę co do łóżek porodowych, że jeżeli mamy jedno, to warto by mieć dwa czy trzy, bo   

porody –  jak Pan wie –  są nielimitowane i dzięki temu, że poprawilibyśmy jakość tych 

usług, zdobędziemy środki na inne cele, które są potrzebne w szpitalu, wobec czego uważam, 

że nie powinniśmy takich rzeczy wyciągać sobie wzajemnie”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja do tej wypowiedzi zostałam wezwana przez pana Zbigniewa Roka, który powiedział, że 

przed Komisją Rewizyjną zebrałam radnych w celu ustalenia wyników werdyktu  

rozstrzygnięcia sporu”. (Rafał Krupa zaznaczył, że nie był na tym spotkaniu). „Ja mówię 

teraz ogólnie. Na Komisji Rewizyjnej mieliśmy pełną salę gości, ponieważ obie strony sporu 

przyszły z osobami towarzyszącymi. Poprosiłam radnych na zewnątrz, ponieważ chciałam  

w celach porządkowych przypomnieć, że można rozmawiać jedynie na temat przedmiotu 

skargi  a nie rozwodzić się w całości nad osobą czy instytucją oraz powstrzymać Pana 

Zbigniewa Roka bez większej ilości świadków od tego, co chciał zrobić.  Zbigniew Rok  

miał pomysł, żeby wyrzucić osoby towarzyszące z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Ja teraz 

przypominam Panu radnemu, że ustawa o samorządzie powiatowym z dnia 5 czerwca 1998 

roku w rozdziale III – Władze powiatu – art. 8 mówi, o tym, że: „Mieszkańcy powiatu 

podejmują rozstrzygnięcia w głosowaniu powszechnym – poprzez wybory i referendum 

powiatowe – lub za pośrednictwem organów powiatu. Organami powiatu są: rada powiatu; 

zarząd powiatu.. Działalność organów powiatu jest jawna. Ograniczenia jawności mogą 

wynikać wyłącznie z ustaw. Jawność działania organów powiatu obejmuje w szczególności 

prawo obywateli do uzyskiwania informacji, wstępu na sesje rady powiatu i posiedzenia jej 

komisji, a także dostępu do dokumentów wynikających z wykonywania zadań publicznych,  

w tym protokołów z posiedzeń organów powiatu i komisji rady powiatu”. I chciałam Panu, 

Panie radny, oszczędzić tego, żebym musiała w obecności osób trzecich zwracać uwagę, że 

nie zna Pan przepisów naszej podstawowej ustawy. A mój wniosek jest taki, żeby raz na jakiś 

czas radni sobie przypomnieli  nasze obowiązki i prawa”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem przypomnieć Pani radnej Beacie Chawule, że Pani to spotkanie zrobiła beze 

mnie. Ja wszedłem na to spotkanie, Pana radnego Rafała Krupy rzeczywiście nie było, bo 

już mam swoje zdanie na ten temat. Natomiast ja nie chciałem nikogo wyrzucić, ja 

powiedziałem, że oni powinni być w pracy. To, czy oni byli w pracy czy nie, rozpatrzymy na 

najbliższej Komisji  Rewizyjnej, bo mam nadzieję, że się tym zajmiemy. Po drugie w tym 

dniu, dokładnie o 15.02, dzwoniła Pani do mnie i wypytywała się, czy rzeczywiście doszło do 

takiej akcji, o której tutaj Pani opowiadała i czy ja na tej akcji byłem. Ja Pani powiedziałem, 
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że byłem pod budynkiem.  Powiedziałem też, że byłem u Pana Starosty i wnioskowałem  

o to, że może jednak sprawdzić, czy te panie były czy nie. Pani mi powiedziała (przecież 

można otworzyć rozmowę), że „nie powinieneś tam być i dobrze, że tam nie byłeś, bo nam 

nie jest wolno chodzić na takie rzeczy itd.”. Więc ja się pytam, skąd Pani radna wie, co się 

działo w gabinecie Pani Dyrektor. Wie Pani każdy szczegół. Myślałem, że  żyjemy  

w państwie prawa i sprawiedliwości, a tu się okazuje, że jednak nie. Pani radna, żyjemy  

w wolnym kraju i ja mogę spacerować, gdzie chcę, nawet przed Agencją Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa”.(Beata Chawuła oświadczyła, że informacje o tym, że Maria 

Milejska pojechała do Poradni, otrzymała od Zbigniewa Roka). Ja się pytałem, skąd Pani 

wiedziała, co było w gabinecie”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Proszę sobie wersję między sobą ustalić. Popieram Pana Starostę, że on musi się temu 

dokładnie przyjrzeć i słusznie, że nie wypowiadał się w tej sprawie”. 

 

Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu Bożena Gwizdek (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanując bardzo Państwa czas (rozumiem, że macie Państwo prawo być zmęczeni), chcę 

tylko tak tytułem uporządkowania powiedzieć i potwierdzić, że sytuacja, która miała miejsce 

26 kwietnia w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, przedstawiona  w formie 

interpelacji, miała rzeczywiście miejsce w Poradni w takim stanie, jak została zgłoszona. 

Chcę też powiedzieć że następnego dnia rano złożyłam skargę – szanowny Panie Starosto –  

do Komisji Rewizyjnej w Biurze Rady Powiatu, w której opisałam tę sytuację. 

Jeśli chodzi o radnego Zbigniewa Roka, to tutaj  dodam też, że wykonywał telefon do 

Poradni, przedstawiając się jako pracownik Starostwa Powiatowego. Ja bardzo proszę  

o wyjaśnienie, czy rzeczywiście tak to miało przebiegać. Ja ocenę pozostawiam Państwu. 

Chcę tylko powiedzieć, że skarga jest zasadna i nie wiem czemu nie zostało przedstawione to 

stanowisko, ale dla jasności, dlatego, że jesteśmy w tym temacie, naprawdę nie widzę 

potrzeby, żeby tutaj były takie emocje.  

Natomiast z mojej strony chcę powiedzieć, że skarga jest bezzasadna. Chcę też powiedzieć, 

że liczne kontrole i nadzory, które zostały przeprowadzone przez ostatni okres, nie wykazują 

nieprawidłowości. Ocenę pozostawiam  Państwu, natomiast ze swej strony jako dyrektor 

Poradni, ale również w imieniu 20 pracowników Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej 

zaapelować, aby podjąć takie działania,  aby nigdy więcej taka sytuacja nie miała miejsca, tak 

stresująca i mobbingująca”.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Pani dyrektor, to jest Pani prywatna opinia o niezasadności skargi. Taką decyzję podejmie 

Rada na najbliższej sesji. Pani wybiega sobie i sama jest uczestnikiem tego postepowania, ale  

tak naprawdę skarga wpłynęła na Panią, od tego się zaczęło, a Pani ponownie chce  

zawyrokować, jaki wynik jest w tej sprawie, czy ona jest zasadna czy nie. Proszę pozwolić 

pracować Komisji, a na następnej sesji radni podejmą decyzję po zapoznaniu się całą szatą tej 

sprawy”. (Bożena Gwizdek przeprosiła za swoją wypowiedź i stwierdziła, że rozumie, iż jest 

to tylko stanowisko Komisji). To zostanie rozpatrzona przez Radę, ale czy ona jest zasadna  

czy nie, to na dzień dzisiejszy nie możemy takiego wyroku podejmować”.   
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Ad.28.)   
  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  dziękując wszystkim za  udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XIX  sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.30. 

 

 

 

Protokół sporządziła:                      Przewodniczący Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                   /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


